
Zápisnica	zo	zasadnutia	výboru	Slovenskej	
angiologickej	spoločnosti	(S.A.S.)	

Dátum:	18.12.2019,	14.00	hod	

Miesto:	zasadacia	miestnosť	Kliniky	kardiológie	a	angiológie	NUSCH,	a.s.	Pod	Krásnou	hôrkou	1,	BA	

Zúčastnení:		

Doc.	MUDr.Juraj	Maďarič,	PhD	–	prezident	SAS	

členovia	výboru:	MUDr.	Ewald	Ambrózy,	PhD.,	MUDr.	Katarína	Dostálová,	PhD.	MPH,	MUDr.	Andrej	
Džupina,	PhD.,	MUDr.	Ivar	Vacula,	PhD.,	MUDr.	Ľubomír	Špak,	MPH.,		

členovia	dozornej	rady:	MUDr.	Eva	Bojdová,	MUDr.	Štefan	Pataky,	

ospravedlnili	sa:	Prof.	MUDr.Viera	Štvrtinová,	CSc.,	MUDr.	Dáša	Kmecová,	PhD,	MUDr.	Miroslav	Širila,	
MUDr.Augustín	Mistrík	

zapisovateľ:	MUDr.	Ľ.Fľak,	PhD.	

Program:		Privítanie	účastníkov	prezidentom	S.A.S.,	predstavenie	programu	schôdze	výboru	
a	následne	jeho	schválenie.	

Body	programu:	

1.)	Otvorenie	

2) Prehľad	činnosti	za	rok	2019

3) Plán	aktivít	na	rok	2020

4) Rôzne

K	bodu	programu	č.2:	Prehľad	činnosti	za	rok	2019:	

Odborné	podujatia	v	roku	2019	organizované	S.A.S.	resp.	s	aktívnou	účasťou	S.A.S.	

A. 44.Angiologické	dny,	Praha		-	28.2.-2.3.2019
B. Kongres	SSCCH	–	4.4.	–	6.	4.	2019
C. XVI.	Angiologický	deň	LFUK	v	Bratislave	–	15.5.	2019
D. 25.CZ-SK	Angio	sympózium	Lednice	–	12.-14.6.2019
E. XXVIII.	Slovenský	angiologický	kongres	–	19.9.	–	21.9.2019
F. European	Society	for	Vascular	Medicine	Congress	2019	–	10.10.-12.10.2019
G. XXXX.	výročná	konferencia	SSVPL	2019	–	10.10.-12.10.2019



H. Prešovský	deň	cievnej	chirurgie	–	07.-08.11.2019	
I. Kongres	hojenia	rán,	Jasná	(SSPLR)	–	14.-16.11.2019	
J. VIII.	Ostravské	Angiodny	–	28.11.-29.11.2019	

Celkovo	na	základe	činnosti	SAS	za	rok	2019	možno	povedať,	že	došlo	k	upevneniu	pozície	SAS	v	rámci	
odborných	spoločností	na	Slovensku.	

Zhodnotenie	XXVIII.	kongresu	SAS		

- 23	sekcií	+	3	workshopy	(10	x	paralelne)	
- 80	prezentácií	
- Počet	zaslaných	abstraktov:	20	
- Počet	zahraničných	hostí:	13	
- Počet	účastníkov:	368	
- lekárov:	176	
- sestier:	90	
- zástupcov	firiem	102	
- Počet	vystavovateľov/sponzorov:	32	
- Finančný	zisk:	21.621,	Eur	s	DPH	
- pokračovanie	v	trende	nárastu	počtu	účastníkov	

Stav	riešenia	aktivít	SAS	a	MZ	SR	

- Schválenie	 žiadosti	 o	 rozšírenie	 preskripčného	 obmedzenia	 kódov	 ŠZM	 pre	 angiológiu	 –	
01.01.2019		

- Sekcia	 zdravia	 MZSR	 –	 Minimálny	 štandard	 pre	 špecializačný	 študijný	 program	
v	špecializačnom	odbore	angiológia,	CPČ	intervenčná	angiológia	

- Štandardné	diagnostické	a	liečebné	postupy	-	zhodnotenie	spracovania	jednotlivých	zadaných	
tém.	 Téma	 prim.	 lymfedém	 od	 Dr.Ďžupinu	 je	 po	 opak	 pripomienkach	 vo	 finálnej	 fáze	
schválenia.	

- Tvorba	nových	a	inovovaných	postupov	pre	výkon	prevencie	a	ich	zavedenie	do	medicínskej	
praxe	–	Za	SAS	sa	pracuje	na	2	témach	(PAO	DK	-vyšetrenie	ABI,	skríning	AAA	–	USG).	

o Dr.	 Dostálová	 vyjadrila	 pozitívne	 skúsenosti	 zo	 zavádzania	 vyšetrenia	 ABI	 medzi	
praktickými	lekármi,	ale	potrebné	je	zlepšiť	dostupnosť	technického	vybavenia.	

o Dr.	 Špak	 vyslovil	 názor	 na	 otázny	 prínos	 skríningového	 vyšetrenia	 ABI	
u	 asymptomatických	 pacientov,	 keďže	 v	 tejto	 (asympt)	 fáze	 nie	 je	 invazívna	 liečba	
indikovaná,	ale	je	potrebná	liečba	rizikových	faktorov	AS.	Zatiaľ	však	pokračovať	v	tejto	
aktivite.	

- Vyjadrenie	 S.A.S.	 k	 zoznamu	 pripočítateľných	 položiek	 ŠZM	 –	 absencia	 množstva	
endovaskulárnych	položiek	–	pripomienkované	(prim.Širila,	doc.Maďarič)	(ÚPDZS)	

- Vyjadrenie	 S.A.S.	 k	 návrhu	 Slovenskej	 spoločnosti	 pre	 ultrazvuk	 v	 medicíne	 na	 zaradenie	
nových	CPČ	do	systému	akreditovaného	vzdelávania	–	„Ultrasonografia	tepien	oblúka	aorty“	a	
„Ultrasonografia	tepien	a	žíl	dolných	končatín“	(Sekcia	zdravia	MZSR)	

- Vyjadrenie	S.A.S.	k	žiadosti	o	zaradenie	Hyperbarickej	medicíny	do	systému	akreditovaného	
vzdelávania	pre	CPČ	(Sekcia	zdravia	MZSR)	

Špecializačné	štúdium:	

1. Špecializačná	príprava	na	UPJŠ	KE	–	prvé	špecializačné	skúšky	28.6.2019	(3	lekári)	
• MUDr.	Majerníková,	PhD			(Košice-Imea	sro)	
• MUDr.	Labancová		(Svidník)		



• MUDr.	Miko	(Int.	klinika	Nemocnica	Šaca,	KE)		
2. Špecializačné	skúšky	SZU	BA	

• MUDr.	Katarína	Káčerová	(NÚSCH,	BA)	
• MUDr.	Anna	Kiss	(NsP	Dunajská	Streda)		
• MUDr.	Michal	Blaha	(NsP	Humenné)	

3. Vznik	Kliniky	angiológie	LF	UK	Bratislava	a	NÚSCH	od	1.1.2020	

Aktuálny	počet	angiológov	v	SR:	89	

K	bodu	programu	č.3:	Plán	aktivít	SAS	na	rok	2020	

A. 45.Angiologické	dny,	Praha	–	13.	–	15.2.2020		
B. 11.	Angiologický	deň	NÚSCH	–	27.3.2020	
C. 24.slovenský	kongres	cievnej	chirurgie	–	2.-4.4.2020	–	Hotel	Družba,	Jasná	
D. XXIX.	IUA	World	Congress	–	22.-26.4.2020,	Rome	
E. 12.	Medzinárodný	kongres	CEVF	spojený	so	17.	Angiologickým	dňom	LF	UK	–	19.-21.5.2020	
F. 26.	česko-slovenské	angiologické	sympózium,	Lednice,	10.-12.6.2020	(SAS	sa	bude	podieľať	na	

témach	z	oblasti	preventívnej	medicíny	(prevencia	AS,	preventívna	angiológia))	
G. XXVIII.	Slovenský	angiologický	kongres	–	17.-19.09.2020,	Hotel	Partizán,	Tále	
H. European	Society	for	Vascular	Medicine	Congress	2020	–	15.-17.10.2020	–	Malaga,	Španielsko	

• Dr.	 Vacula	 navrhol	 ako	 možnú	 tému	 na	 kongres	 ESVM	 ako	 aj	 SAS:	 „ako	 správne	
koncipovať	odporúčania“	a	ako	ich	správne	využívať	v	klinickej	praxi	

I. 2.	 Kongres	 Slovenskej	 obezitologickej	 asociácie	 a	 18.	 Slovenské	 obezitologické	 dni	
s	medzinárodnou	účasťou	–	žiadosť	o		prípravu	bloku	SAS	(MUDr.Fábryová)	

J. XII.	Lymfologický	deň	–	15.5.2020	

K	bodu	programu	č.4:	Rôzne	

- A)	Doc.	Maďarič	informoval	o	prebehnutých	voľbách	do	výboru	a	dozornej	rady	Lymfologickej	
sekcie	SAS.	12.12.2019	zasadla	volebná	komisia	z	členov	SAS	pod	dohľadom	člena	SLS.		
Dr.Ambrózy	dostal	 najviac	 hlasov	 a	 ako	nový	predseda	 zvolá	 zasadnutie	 výboru	 a	dozornej	
rady.	
Doc.	Maďarič	otvoril	otázku	transformácie	lymfologickej	sekcie	SAS	na	pracovnú	skupinu.	Po	
diskusii,	v	ktorej	sa	poukázalo	na	doterajšie	úspechy	sekcie,	popularitu	kongresov	tejto	sekcie	
a	 udržiavanie	 aj	 potrebnej	 medziodborovej	 spolupráce	 v	 rámci	 	 SAS	 bolo	 odporučené	
pokračovať	v	doterajšom	režime.	
	

- B.	Doc.	Maďarič	 prezentoval	 návrh	 na	 preplácanie	 cestovných	 nákladov	 členov	 výboru	 SAS	
a	dozornej	rady	na		účasť	na	zasadnutiach	výboru	SAS.	
Prebehlo	hlasovanie	členov	výboru:	Za	5	hlasov,	proti:	0,	zdržal:	0	
	

- C)	 sekretariát	 SAS.	 Doc.	 Maďarič	 informoval	 o	 zmene	 sekretárky	 SAS.	 Končí	 doterajšia	
sekretárka	–	p.	Katarína	Tomečková.	Výbor	vyjadril	poďakovanie	p.	Tomečkovej	a	hlasovalo	sa	
o	jej	jednorazovej	finančnej	odmene	500	€	netto.	
Prebehlo	hlasovanie	č.2:	Za	túto	sumu	5	hlasov.	Proti	0,	Zdržal	0	
Za	 novú	 sekretárku	 Doc.	 Maďarič	 navrhol	 p.	 Simonu	 Nemcovú,	 ktorá	 sa	 už	 podieľala	 na	
príprave	kongresov	SAS	a	Angio	dní	NUSCH.	Prebehla	diskusia	o	pravidelnej	finančnej	odmene,	
po	diskusii	bola	hlasovaním	schválená	mesačná	odmena	vo	výške	350,	Eur	brutto.		
Prebehlo	hlasovanie	č.3:	Za	návrh	5	hlasov,	proti	0,	zdržal	0.	
	



- D)	 Doc.	 Maďarič	 informoval	 o	 aktuálnej	 činnosti	 ESVM,	 pripravovaných	 kongresoch
a	publikovaní	odporúčaní	ESVM	pre	PAO	DK	(publikované	v	časopise	VASA)

- E)	 Doc.	Maďarič	 informoval	 o	 návrhu	 Dr.	 Širilu,	 aby	 SAS	 realizovala	 aktivity	 na	 zastúpenie
angiológov	v	krajských	nemocniciach	 (resp.	v	nemocniciach	väčších	miest).	Zdôvodnením	 je
poznatok	 z	diskusií,	 že	prítomnosť	 angiológa	by	mohla	 viesť	 k	 zlepšeniu	 stavu	 starostlivosti
o pacientov	s	kritickou	a	akútnou	končatinovou	ischémiou	a	redukciu	počtu	amputácii	v	SR.
Tieto	aktivity	by	mohli	 ísť	cez	oslovenie	riaditeľov	krajských	nemocníc	hlavným	odborníkom
a	krajskými	odborníkmi.

o k	návrhu	sa	vyjadril	Dr.	Džupina,	že	z	pozície	hl.	odborníka	i	krajských	odborníkov	môže
byť	 veľmi	 náročné	 ovplyvniť	 riaditeľov	 „neštátnych“	 nemocníc;	 viacerými	 členmi
výboru	 bol	 vyjadrený	 názor,	 že	 môže	 byť	 ťažké	 dosiahnuť	 zastúpenie	 angiológov
v	krajských	nemocniciach;

- G) Dr.	 Ambrózy	 kriticky	 poukázal	 na	 nový	 cenník	 Rady	 ARS	 CME	 pre	 odborné	 podujatia	
organizované	po	1.1.2020	–	poplatok	za	publikovanie	jednorazovej	medzinárodnej	vzdelávacej	
aktivity	v	elektronickom	informačnom	systéme	

- H)	Dr.	Ambrózy,	ako	zástupca	SAS	SLS	v	UEMS	Division	of	Angiology/Vascular	Medicine,	kde	sa
zúčastňuje	ročných	stretnutí	sa	pýtal	ako	funguje	spolupráca	ESVM	a	UEMS,	ako	má	vystupovať
na	 týchto	 ročných	 stretnutiach.	 Doc.	 Maďarič	 informoval,	 že	 UEMS	má	 na	 starosti	 otázky
akreditácie	odboru	angiológia	na	európskej	úrovni,	a	teda	iný	typ	aktivít	ako	ESVM;	spolupráca
by	bola	veľmi	vhodná	a	zo	strany	ESVM	bola	opakovane	iniciovaná,	ale	zatiaľ	bez	potrebnej
odozvy.	Po	prebehnutej	diskusii	 bolo	dohodnuté,	 že	Dr.	Ambrózy	na	 zasadnutí	UEMS	bude
prezentovať	potrebu	zlepšenia	spolupráce	s	ESVM.

- I)	Dr.	Vacula	 informoval,	 že	cca	od	15.2.2020	bude	otvorená	možnosť	posielať	abstrakty	na
kongres	SAS.	Zároveň	odporučil,	aby	do	konca	marca	2020	bol	pripravený	návrh	odborného
programu	kongresu	SAS.

- J)	Určil	sa	termín	ďalšej	schôdze	výboru	SAS:	18.3.2020	o	14.	hod,	NUSCH	a.s.	Bratislava

Doc.	MUDr.	Juraj	Maďarič,	PhD.,	MPH.	 											MUDr.	I.Vacula,	PhD.	

												prezident	S.A.S.	SLS	 				vedecký	sekretár	S.A.S.	SLS	

MUDr.	A.Džupina,	PhD.		 MUDr.	A.Mistrik	

viceprezident	S.A.S.	SLS	 predseda	dozornej	rady	S.A.S.	SLS	

V	Bratislave	18.12..2019	 Zapísal:	MUDr.	Ľubomír	Fľak,	PhD.	


